

VS: SDWG Project on Mental Wellness- Funding Opportunity

Peter Bjerregaard [pb@si-folkesundhed.dk]

Sendt: 22. november 2013 12:01

Til: gm@peqqik.gl; Flemming Stenz [FLST@nanoq.gl]; Ruth Montgomery-Andersen (juumooq@gmail.com); bivn@nanoq.gl; abk@nanoq.gl; MILP@peqqik.gl

Cc: Anders Koch

Kære medlemmer af GSF m.fl.. Se venligst dette opslag fra det canadiske forskningsråd og send gerne videre til relevante personer. Anders kunne du lægge det på GMS hjemmesiden? Jeg repræsenterer Selvstyret i denne forbindelse og svarer gerne på spørgsmål.

Vh peter

Fra: Christian Sylvain [mailto:Christian.Sylvain@cihr-irsc.gc.ca]

Sendt: 20. november 2013 17:35

Til: 'kue.young@ualberta.ca'; Peter Bjerregaard; 'GM@peqqik.gl'; 'arja.rautio@oulu.fi'; 'sveinn.magnusson@vel.is'; 'Jon.oyvind.odland@uit.no'; 'valerych05@mail.ru'; 'Birgitta.Evangard@climi.umu.se'; 'ajp1@cdc.gov'; 'lori.duncan@cyfn.net'; 'gsullivan_gci@northwestel.net'; 'LEllsworth@inuitcircumpolar.com'; 'raipon@raipon.info'; 'Ann.Ragnhild.Broderstad@uit.no'

Cc: 'Jyoti Bhargava (Jyoti.Bhargava@aadnc-aandc.gc.ca)'; Marla Israel (marla.israel@phac-aspc.gc.ca); bruno.pilozzi@videotron.ca

Emne: SDWG Project on Mental Wellness- Funding Opportunity

Message to members of the Arctic Council's Arctic Human Health Expert Group (AHHEG):

As you may know, the SDWG project on Mental Wellness and Resilience received approval from the Senior Arctic Officials at the meetings in Whitehorse last month. We are now pleased to announce that the research funding opportunity associated with this project was launched today. It is expected that funded teams will be made up of both Canadian and international applicants. In order to ensure widespread dissemination of this opportunity to researchers and communities across the circumpolar world, we would kindly ask that you share the announcement below with those who you think may have an interest.

We thank you for your support on this important initiative.

Regards,

Christian Sylvain
Director, Corporate and Government Affairs
Canadian Institutes of Health Research (CIHR)

and

Marla Israel
A/Director General, Centre for Health Promotion
Public Health Agency of Canada (PHAC)

Le texte français suit l'anglais

CIHR Funding Announcement: The Evidence-Base for Promoting Mental Wellness and Resilience to Address Suicide in Circumpolar Communities

The [Pathways to Health Equity for Aboriginal Peoples](#), a [Canadian Institutes of Health Research](#) (CIHR) Signature Initiative supported by all thirteen CIHR Institutes, in partnership with the [Public Health Agency of Canada](#) (PHAC) is pleased to announce a request for application (RFA) to support research on Promoting Mental Wellness and

Resilience to Address Suicide in Circumpolar Communities.

Details about the funding opportunity can be found on the [CIHR website](#).

This RFA is the principal component of an international research initiative under the auspices of the [Arctic Council](#)'s Sustainable Development Working Group (SDWG). The overall initiative is led by Canada, the Kingdom of Denmark (including Greenland and the Faroe Islands), Norway, and the United States, in collaboration with the six [Permanent Participant](#) organizations of the Arctic Council

It is expected that the research undertaken, under this initiative will take place in more than one [Arctic Council Member State](#). Please note that as per CIHR's guidelines, non-Canadian researchers are eligible to gain access to Canadian funds by partnering with Canadian researchers. Principal applicants may transfer funds to project participants (i.e., researchers, trainees, knowledge-users, etc.) based in other countries through a transfer of funds between institutions.

The total amount available for this funding opportunity is \$ 1,000,000 (CAD), enough to fund approximately four grants. The maximum amount per grant is \$ 250,000 (CAD) for up to one year.

The **objective** of this initiative is to assess the outcomes of established and/or on-going community-based interventions in the field of mental health in order to identify and share best practices in promoting resilience and mental wellness in children and youth as a means of preventing suicide in later years.

IMPORTANT DATES

- Application Process Webinar*– **November 28th, 12:00pm to 1:30pm Eastern Standard**
 - Register for the Webinar **by November 27th**
- Application deadline – **January 8th, 2014**
- Anticipated Notice of Decision – **March 31st, 2014**
- Funding Start Date – **March 1st, 2014**

*Researchers interested in applying to this competition are strongly encouraged to participate in the Webinar to learn about: relevant research areas, expected outcomes, eligibility, allowable costs, CIHR guidelines, and evaluation process and evaluation criteria.

TO REGISTER FOR THE WEBINAR

Go to <https://gts-ee.webex.com/gts-ee/k2/j.php?ED=263705582&UID=0&HMAC=c8e1d209616e3655463dd014178f948edc9c1da6&RT=MIMxMQ%3D%3D> and follow the registration process.

****If you have questions that you would like to submit ahead of time, you may write them in the designated box within the registration form. The webinar presenters will be happy to address them during the session.***

Once you are registered, you will receive a confirmation email with instructions for joining the session.

To view in other time zones or languages, please click the link: <https://gts-ee.webex.com/gts-ee/k2/j.php?ED=263705582&UID=0&HMAC=c8e1d209616e3655463dd014178f948edc9c1da6&ORT=MIMxMQ%3D%3D>

If you have any questions about this email or the initiative contact Paul Belanger at paul.belanger@cihr-irsc.gc.ca.

Annonce de financement des IRSC : Données probantes pour promouvoir le bien-être psychologique et la résilience afin de prévenir le suicide dans les communautés circumpolaires

L'initiative phare [Voies de l'équité en santé pour les Autochtones](#) est appuyée par l'ensemble des treize instituts des [Instituts de recherche en santé du Canada](#) (IRSC), et ce, en partenariat avec [l'Agence de la santé publique du Canada](#) (ASPC) est fier d'annoncer le lancement d'une possibilité de financement pour soutenir la recherche sur le

bien-être, résilience et prévention du suicide en région circumpolaire.

Les détails concernant la possibilité de financement peuvent être consultés sur le [site Web des IRSC](#).

La présente possibilité de financement s'agit de la principale composante d'un projet de recherche international entrepris sous les auspices du Groupe de travail sur le développement durable (GTDD) du [Conseil de l'Arctique](#) (en anglais seulement). Il est dirigé par le Canada, le Royaume du Danemark (y compris le Groenland et les îles Faroe), la Norvège, la Fédération de Russie et les États Unis, en collaboration avec les six [Membres Permanents](#) du Conseil de l'Arctique (en anglais seulement).

Il est projeté que la recherche entreprise dans le cadre de la présente initiative se déroulerait dans plus d'un [État membre du Conseil de l'Arctique](#) (en anglais seulement). Veuillez noter que selon les lignes directrices des IRSC, les chercheurs non canadiens sont admissibles à accéder à des fonds canadiens en établissant des partenariats avec des chercheurs canadiens. Les candidats principaux peuvent transférer des fonds aux participants du projet (c.-à-d. chercheurs, stagiaires, les utilisateurs des connaissances, etc.) basés dans d'autres pays par le biais d'un transfert de fonds entre les institutions.

Le montant total disponible dans le cadre de cette possibilité de financement est de 1 000 000 \$ (CAD), ce qui devrait permettre d'accorder environ quatre subventions. Le montant maximal accordé par subventions est de 250 000 \$ (CAD), pour une période maximale d'un an.

L'objectif de l'initiative est d'évaluer les résultats de la recherche qui mise sur les interventions communautaires existantes et établies dans le domaine de la santé mentale afin de cerner et de mettre en commun les pratiques exemplaires dans le cadre de la promotion de la résilience et du mieux-être mental chez les enfants et les jeunes comme moyen de prévention du suicide plus tard dans la vie.

DATES IMPORTANTES

- Webinaire portant sur processus de demande* – **le 28 novembre, 12h00 à 13h30 (heure normale de l'est)**
 - Veuillez vous inscrire à la réunion **avant le 27 novembre**
- Date limite de présentation des demandes – **le 8 janvier 2014**
- Avis de décision prévu – **le 31 mars 2014**
- Début du financement – **le 1er mars 2014**

* Les chercheurs intéressés à appliquer à cette compétition sont fortement encouragés à participer au webinaire pour en savoir plus sur: les domaines pertinents de la recherche, les résultats attendus, l'admissibilité, les frais admissibles, les lignes directrices des IRSC, et le processus d'évaluation et les critères d'évaluation.

POUR VOUS INSCRIRE AU WEBINAIRE

Allez sur le site <https://gts-ee.webex.com/gts-ee/k2/j.php?ED=263705582&UID=0&HMAC=c8e1d209616e3655463dd014178f948edc9c1da6&RT=MiMxMQ%3D%3D> et suivez le processus d'inscription.

****Si vous avez des questions que vous voulez soumettre à l'avance, veuillez les insérer dans la boîte appropriée dans le formulaire d'inscription. Les présentateurs se feront un plaisir de les adresser pendant la session.***

Dès que vous aurez terminé l'inscription, vous recevrez un message de confirmation contenant des instructions pour participer à la session.

Pour afficher les autres fuseaux horaires ou langues disponibles, cliquer sur le lien : <https://gts-ee.webex.com/gts-ee/k2/j.php?ED=263705582&UID=0&HMAC=c8e1d209616e3655463dd014178f948edc9c1da6&ORT=MiMxMQ%3D%3D>

Si vous avez des questions au sujet de ce message ou l'initiative, communiquez avec Paul Belanger à paul.belanger@cihr-irsc.gc.ca.

